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Nr 76.

Ankom till riksdagens kansli den 16 maj 1916 kl. 5.30 e. m.

Utlåtande i anledning av Kungl. Maj:ts proposition angående in
rättande av en statens hästavelsfond.

I en till riksdagen den 11 april 1916 avlåten, till jordbruks
utskottet hänvisad proposition, nr 172, har Kungl. Maj:t under åbe
ropande av bilagt utdrag av statsrådsprotokollet över jordbruksärenden 
för samma dag föreslagit riksdagen att

dels medgiva, att hela det nettobelopp, varmed de till statsverket 
redan influtna samt på grund av hittills av Kungl. Maj:t lämnade 
utförseltillstånd inflytande hästförsäljningsmedel överskjuta 686,700 kro
nor, må avsättas till en under förvaltning av statskontoret ställd fond, 
benämnd: statens hästavelsfond, vilken skall av statskontoret göras 
räntebärande;

dels medgiva, att Kungl. Maj:t må, sedan årligen eu tiondel av 
fondens avkastning lagts till kapitalet, efter stuteriöverstyrelsens hörande 
disponera återstoden av avkastningen av fonden till åtgärder för häst- 
avelns främjande;

dels ock förklara, att fondens kapital icke må utan riksdagens 
medgivande förminskas.

Beträffande utredningen i ärendet tillåter sig utskottet hänvisa till 
berörda statsrådsprotokoll.

Mot Kungl. Maj:ts förslag i första punkten har utskottet intet 
att erinra.

Bihang till riksdagens protokoll 1916. 10 saml. 47 höft. (Nr 76—78.)
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Beträffande däremot det i propositionens andra punkt framställda 
förslaget så anser utskottet, att dispositionsrätten till avkastningen av 
den föreslagna hästavelsfonden i dess helhet bör tillkomma riksdagen. 
Dock synes utskottet Kungl. Maj:t böra erhålla rätt att inom ramen 
av utav riksdagen för varje år beviljat belopp för åtgärder för häst- 
avelns främjande disponera fondens avkastning.

Vad angår sista punkten i Kungl. Maj ds förevarande framställning, 
så torde med hänsyn till det anförda ett förklarande från riksdagens 
sida rörande fondens kapital på sätt i denna punkt föreslagits icke vara 
av behovet påkallat.

Under åberopande av det anförda får utskottet hemställa,

att riksdagen i anledning av Kungl. Maj:ts ifråga
varande proposition ville

dels medgiva, att hela det nettobelopp, varmed 
de till statsverket redan influtna samt på grund av 
utav Kungl. Maj:t före den 11 april 1916 lämnade 
utförseltillstånd inflytande hästförsäljningsmedel över
skjuta 686,700 kronor, må avsättas till en under för
valtning av statskontoret ställd fond, benämnd: statens 
hästavelsfond, vilken skall av statskontoret göras ränte
bärande;

dels besluta, att Kungl. Maj:t må, sedan årligen 
minst en tiondel av fondens avkastning lagts till kapitalet, 
efter stuteriöverstyrelsens hörande, för åtgärder för 
hästavelns främjande disponera så stor del av åter
stoden av avkastningen av fonden, som av riksdagen 
för varje år anvisas.

Stockholm den 16 maj 1916.

På jordbruksutskottets vägnar:

RAOUL HAMILTON.

Närvarande: herrar greve Hamilton, Ericsson, Petersson, P. Alfred, Paulson, Fahlén, 
Holmquist, Lindblad, gréve Wachtmeister, Linders, Nilsson i Tånga, 
Nilsson i Linnés, Ingeström, Tysk, Svensson, Andersson och Molin.
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Reservation
av herrar Linders, Nilsson i Tånga, Tysk och Molin, som ansett 

att utskottets motivering bort innehålla bl. a. följande synpunkter:
l:o) Utskottet uttalar sin anslutning till principen om att viss del 

av den försäljningssumma, som uppkommit vid en under så gynnsamma 
ekonomiska betingelser medgiven hästexport, kommer det allmänna till
godo. Däremot hade det enligt utskottets förmenande icke varit nöd
vändigt att ovillkorligen binda denna »exporträttsavgift» vid åtgärder för 
hästavelns befrämjande. Sedan emellertid löftet därom från Kungl. Maj:ts 
sida nu en gång givits, anser sig utskottet förhindrat att ifrågasätta 
annat än dess infriande.

2:6) Däremot anser utskottet sig icke kunna biträda departe
mentschefens i förevarande proposition gjorda uttalande, »att dessa medel 
icke skulle kunna tagas i anspråk för att ersätta anslag, som redan hittills 
plägat utgå till hästavelsändamål». Något hinder härför torde tvärtom 
icke föreligga.


